
 
Vuoden 2022 talousarvio ja taloussuunnitelma vuosille 2022-2024 
 
Kaupunginhallitus 11.10.2021 § 292  
  
 
 
Valmistelija talous- ja hallintojohtaja  
 
 Kuntalain 110 §:n mukaan valtuuston on vuoden loppuun mennessä hy-

väksyttävä kunnalle seuraavaksi kalenterivuodeksi talousarvio ottaen huo-
mioon kuntakonsernin talouden vastuut ja velvollisuudet. Valtuuston on hy-
väksyttävä kolmea tai useampaa vuotta koskeva taloussuunnitelma. 

 
 Talousarvio ja -suunnitelma on laadittava siten, että ne toteuttavat kunta-

strategiaa ja edellytykset kunnan tehtävien hoitamiseen turvataan. Talous-
arviossa ja -suunnitelmassa hyväksytään kunnan ja kuntakonsernin toimin-
nalliset ja taloudelliset tavoitteet. Taloussuunnitelman on oltava tasapai-
nossa tai ylijäämäinen.  

 
 Talousarvio koostuu yleisperusteluista, käyttötalous- ja investointiosista, 

sekä tuloslaskelma- ja rahoitusosista. 
 
 Kaupunginhallitus päätti heinäkuussa 2021, ettei vuodelle 2022 anneta 

ennen kesälomaa talousarvioraamia, vaan antoi hallintokunnille 
talousarvion teknisen valmisteluohjeen mm. tulopohjan ennustamisvai-
keuksien vuoksi. Valmisteluohjeen mukaan Oriveden kaupungin talouden 
tasapainon säilymiseksi on huomioitava, että  

 - palvelutasoa ei tule lisätä ilman lain velvoitetta, 
 - uusia vakansseja ei perusteta, mahdolliset esitykset käsitellään tapaus-

kohtaisesti,  
 - toimintatapoja tulee arvioida tehokkuuden näkökulmasta ja tuottavuutta 

on parannettava hallinnossa, tukipalveluissa ja palvelutuotannossa. 
  
 Valmisteluohjeessa on henkilöstökuluihin vuodelle 2022 varattu 2,0 %:n 

korotusvaraus (vuoden 2021 kesäkuun palkkatasoon verrattuna) ja molem-
malle taloussuunnitelmavuodelle 2,0 % voimassa olevien työehtosopimus-
ten mukaisesti. Muiden menojen osalta noudatetaan pääsääntöisesti 0-lin-
ja.  

 
 Lautakunnat ovat käsitelleet vuoden 2022 talousarvioehdotuksensa. Lauta-

kuntien esitysten mukaan vuoden 2022 talousarvion toimintakatteet vuo-
teen 2021 verrattuna ovat seuraavat: 

  
milj. euroa TA 2021 Ltk esitys 2021 Muutos 
Kaupunginhallitus -42,7 -43,5 1,9 
Lasten ja nuorten lautak. -15,5 -16,1 4,4 
Elämänlaatulautakunta -2,1 -2,2 2,8 
Tekninen lautakunta -0 -0,2 5691,8 
Toimintakatteet yhteensä -59,0 -61,9 4,9 

  
 Verotulojen, valtionosuuksien ja rahoituskulujen taso on tarkistettu talous-

arvioon 2022 saatujen ennakkotietojen mukaiseksi. Ennakkotiedot perustu-
vat verohallinnon ja Suomen Kuntaliiton arvioihin verotulojen ja valtion-
osuuksien kehittymisestä.  

 
 Lautakuntien yhteenlaskettujen talousarvioesitysten perusteella 

toimintakulut kasvaisivat 4,2 % ja toimintakate 4,9 %. Toimintakate olisi -
61,9 milj. euroa. Verotuloja arvioidaan vuonna 2022 kertyvän yhteensä 



36,2 milj. euroa ja valtionosuuksia 26,2 milj. euroa. Käyttöomaisuuden 
poistot ovat noin 2,7 milj. euroa, jolloin tilikauden alijäämää muodostuu 2,5 
milj. euroa. 

 
 Vuoden 2022 talousarvion investointiosan suunnitelma on noin 4,6 milj. 

euroa, 4,8 milj. euroa vuonna 2023 ja 4,6 milj. euroa vuonna 2024. 
Alakouluverkkoa koskeva päätös vaikuttaa kuitenkin investointeihin 
tarvittaviin määrärahoihin Hirsilän ja Karpinlahden koulujen 
sisäilma/peruskorjausmäärärahojen osalta. Investointiosa tarkennetaan 
tarvittaessa kouluverkkopäätöksen jälkeen. 

 
Kaupunginjohtajan talousarvioesitykseen käydään läpi lautakuntien 
esitykset ja tutkitaan mahdollisuudet menojen vähentämiseen matalan 
tulorahoituksen vuoksi ja alijäämän pienentämiseksi. Työstäminen on vielä 
kesken.  
 
Vuosien 2023 ja 2024 tulee huomioida sote-palvelujen siirtyminen 
hyvinvointialueelle ja sen vaikutus menoihin, verotuloihin ja 
valtionosuuksiin. Tältä osin selvitys ja laskenta on vielä täysin kesken, 
joten lukuja ei vielä pystytä esittämään.  

 
Alustavaa talousarvioehdotusta käsitellään yhteistyötoimikunnassa 
28.10.2021 ja henkilöstöjärjestöjä pyydetään antamaan talousarviosta 
2022 ja taloussuunnitelmasta 2022–2024 lausuntonsa ennen hallituksen 
kokousta 8.11.2021 kello 12 mennessä.  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Juha Kuusisto 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää 
 
1. merkitä tiedoksi talousarvion 2022 valmistelutilanteen, 
 
2. todeta, että valtuustolle tehtävä esitys talousarviosta 2022 ja 
taloussuunnitelmasta 2022-2024 käsitellään 15.11.2021 kokouksessa, 
 
3. todeta, että henkilöstöjärjestöiltä pyydetään lausuntoa talouasrviosta ja -
suunnitelmasta 8.11.2021 kello 12 mennessä. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
- - - - - - - - - - - 

 
 
Kaupunginhallitus 15.11.2021 § 319  
  
 
Valmistelija talous- ja hallintojohtaja  

 
Vuoden 2022 talousarvioon ja taloussuunnitelmaan 2022-2024 on tehty 
teknisiä tarkennuksia mm. alakouluverkkoratkaisun vuoksi.  
 
Vuoden 2022 talousarviossa toimintatuotot ovat 12,0 milj. euroa ja ne 
kasvavat edellisvuoteen 3,0 %, toimintakulut ovat 73,34 milj. euroa, kasvua 
3,7 % ja toimintakate -61,31 milj. euroa, jossa kasvua on 3,9 %. Merkittävin 
menokasvu on sote-palveluissa, joissa menot kasvavat vuoden 2021 
talousarvioon verrattuna 1,82 milj. euroa. Menokasvu johtuu mm. 
vanhuspalvelujen henkilöstömitoituksen kasvusta. 
 



Verotuloja arvioidaan kertyvän 36,2 milj. euroa, jossa on kasvua vuoden 
2021 talousarvioon verrattuna 3,4 %, mutta vuoden 2021 arvioituun 
maksuunpanoon verrattuna kasvu on 0 %. Valtionosuuksia arvioidaan 
saatavan 26,1 milj. euroa, jossa kasvua edellisvuoteen on 3,2 %.  
 
Vuoden 2022 talousarvioon muodostuu vuosikatetta 0,77 milj. euroa.  
Poistojen ja poistoeron muutoksen jälkeen tilikauden alijäämä on noin 1,84 
milj. euroa. Taloussuunnitelmakaudella tilikauden alijäämät ovat vuonna 
2023  2,45 milj. euroa ja 3,41 milj. euroa vuonna 2024. Vuosien 2023 ja 
2024 luvuissa on huomioitu sote-palvelujen siirtyminen hyvinvointialueelle 
ja sen vaikutukset kaupungin menoihin ja tuloihin (ml. verotulot ja 
valtionosuudet).  
  
Vuosien 2022-2024 investointisuunnitelma on päivitetty 
alakouluverkkoratkaisun mukaiseksi. Vuoden 2022 investoinnit ovat 
nettona 4,28 milj. euroa ja suurimmat hankkeet ovat Yhteiskoulun A-osan 
peruskorjaus sekä erilaisia kunnallisteknisiä investointeja. Vuoden 2023 
nettoinvestoinnit ovat 3,42 milj. euroa ja vuonna 2024  2,36 milj. euroa. 
 
Rahoitusosan mukaan investointeihin ja lainanlyhennyksiin jää 
tulorahoituksen kautta rahoitusta vain 0,77 milj. euroa. Investointien ja 
lyhennysten rahoittamiseksi tulee vuonna 2022 ottaa lisää lainaa 7,0 milj. 
euroa. Vuonna 2022 lainoja lyhennetään 3,95 milj. eurolla, jolloin 
maksuvalmius (kassan määrä) vähenee 0,81 milj. eurolla. Vuoden 2023 
lainanottotarve on 8,0 milj. euroa ja vuoden 2024  7,0 milj. euroa. 
 
Vuoden 2022 talousarviota on esitelty henkilöstöjärjestöjen edustajille 
yhteistyötoimikunnan kokouksessa 28.10.2021. Henkilöstöjärjestöjen 
edustajilta on pyydetty lausuntoa talousarviosta ja -suunnitelmasta 
8.11.2021 mennessä. Henkilöstöjärjestöt eivät ole toimittaneet lausuntoa 
talousarviosta.  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Juha Kuusisto 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy ja esittää valtuuston hyväksyttäväksi 
talousarvion vuodelle 2022 ja taloussuunnitelman vuosille 2022-2024 
liitteenä olevan esityksen mukaisesti. 
 
Käsittely: 
 
Puheenjohtajan esityksestä kaupunginhallitus hyväksyi liitteen mukaisen 
talousarvion käsittelyjärjestysehdotuksen. 
Kaupunginjohtajan ja talous- ja hallintojohtajan puheenvuoron jälkeen 
kaupunginhallitus kävi laajan yleiskeskustelun. 
 
Kaupunginjohtajan kokouksessa tekemä lisäys koskien Tredun Oriveden 
toimipisteen tilannetta: 
 
Tampereen kaupungin elinvoima- ja osaamislautakunnassa käsitellään 
17.11.2021 Tredun Oriveden toimipisteen tilannetta. Kiinteistössä on tehty 
kuntotutkimus ja sisäilmaongelman merkityksen arviointi. 
Tämän perusteella välttämättömät korjaukset tulisi tehdä ennen 
syyslukukauden 2022 alkua. 
 
Tampereen elinvoima- ja osaamislautakunnalle esitetään, että Tredun 
liiketoiminta sekä sosiaali- ja terveysala siirtyvät väistötiloihin 1.8.2022 
alkaen. 
 



Oriveden kaupungin tulee järjestää Rovastinkankaan koulun oppilaille 
väliaikaiset tilat, jotka korvaavat Tredulta vuokralla olevat tilat 1.8.2022 
alkaen ja edelleen kaupungin tulee suunnitella miten pysyvät tilat 
järjestetään Rovastinkankaan koululle. 
 
Asiaa koskevat talousarviomuutokset tuodaan erikseen 
kaupunginhallitukseen ja valtuuston käsiteltäväksi kevättalvella 2022. 

Päätös    
 
  
 Merkittiin, että elinvoimajohtaja Tuija Aro, hyvinvointijohtaja Tuija Peurala, 

kasvatus- ja opetusjohtaja Mia Mattila, tekninen johtaja Matti Vesava ja 
liikuntapäällikkö Roope Marski olivat asiantuntijoina paikalla asian 
käsittelyn ja päätöksenteon ajan. 

 
 Kaupunginhallitus käsitteli vuoden 2022 talousarvion ja taloussuunni-

telman 2022-2024 sekä investointisuunnitelman 2022-2026 yksityis- 
kohtaisesti ja teki käsittelyn aikana seuraavat pöytäkirjamerkinnät:  

  
Kaupunginhallituksen alainen toiminta (sivut 21-27) 
 
Keskustelun kuluessa Anne Kahelin teki muutosesityksen, että ”Varataan 
talousarvioon työllistämiskulujen momentilta 480 000€ yhdistyksille 
suunnattavaa lainaa 30 pitkäaikaistyöttömän työllistämiseksi 
määräaikaisesti vuodeksi (12 kk) tai useamman työllistämiseksi 6 
kuukaudeksi siten, että yhdistykset maksavat lainan kaupungille 
viimeistään viimeisen palkkatuen saamisen jälkeen.” 
Muutosesitys kokonaisuudessaan on liitteenä.  
Anne Kahelinin esitystä kannattivat Eliisa Suhonen, Touko Sikala ja Sini 
Kahilaniemi. (Tekninen korjaus) 
Hyvinvointijohtaja lupasi yhdessä työllisyyspalveluiden päällikön kanssa 
selvittää mahdollisia toteuttamiskeinoja asiaan. Kaupunginjohtaja totesi, 
että kaupunginvaltuusto on vuonna 2011 tehnyt periaatepäätöksen, jonka 
mukaan kaupunki voi harkinnanvaraisesti yksittäispäätöksellä myöntää 
tilapäislainaa tilapäisrahoituksen hoitamiseksi. Tarkoitus on tarkistaa 
periaatepäätöksen ajantasaisuus kevätkaudella 2022, jossa yhteydessä 
voidaan selvittää mahdollista yhdistysten työllisyyskulujen tilapäistä 
lainottamismahdollisuutta. Asiasta ei täten äänestetty. 

   
 Merkittiin, että kaupunginhallituksen jäsen Ilkka Hjerppe poistui 

kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana kello 18.40 ja hänen tilalleen 
kokoukseen saapui kaupunginhallituksen varajäsen Minna Juuti. 

 
 Investointiosan käsittely lautakunnittain / investointisuunnitelma-

luonnos vuodelle 2022 hankeryhmittäin (sivut 48-50) 
 
 Touko Sikala esitti, että (sivu 49) investointisuunnitelmaluonnoksesta 

siirretään Aurinkovoimala keskuspuhdistamolle 130 000 euroa vuodelle 
2023 ja vuodelta 2022 poistuva vastaava euromäärä kohdennetaan lasten 
ja nuorten palvelujen investointeihin. Sami Kymäläinen ja Anna Manner 
kannattivat Toukon Sikalan esitystä. 

 
 Eliisa Suhonen kannatti Touko Sikalan 130.000 euron siirtoesitystä siten, 

että 70 000 euroa kohdennetaan koirapuiston rakentamiseen ja loput 
Kultavuoren koulun piha-alueen kunnostukseen. 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jussi Viljanen kannatti Eliisa Suhosen 
esitystä Kultavuoren koulun piha-alueen kunnostuksen osalta, mutta ei 
koirapuiston osalta. 

 



 Kaupunginjohtaja teki kokouksessa seuraavan muutoksen investointiosan 
ehdotukseen: 
- investointisuunnitelmluonnoksesta sivulta 49 poistetaan 

Aurinkovoimala keskuspuhdistamolle 130 000 euron määräraha, mutta 
teksti jätetään voimaan siten lisättynä, että selvitetään kannattavuus.  

- investointisuunnitelman sivulle 48 Kultavuoren koulun piha-alueen 
kunnostukseen vuodelle 2022 varataan yhteensä 60 000 euroa. 
 

Kaupunginhallitus hyväksyi edellä olevan kaupunginjohtajan tekemän 
muutosehdotuksen. 

  
 Puheenvuorossaan Timo Raita-aho totesi, että investointisuunnitelman 

Aurinkovoimala keskuspuhdistamolle esitys perustuu Keskustan 
valtuustoryhmän tekemään valtuustoaloitteeseen aurinkoenergian 
tuottamisesta ja hyödyntämisestä kaupungin kiinteistöissä. Timo Raita-aho 
esitti, että seuraavaan valtuuston kokoukseen tuodaan selvitys 
aurinkovoimalan kustannuksista, energiantuotosta ja arvion mahdollisesta 
investoinnin takaisinmaksuajasta. 

 
 Merkittiin, että kokous keskeytettiin tauon ajaksi kello 20.20-20.34. 
 
 Merkittiin, että kokouksesta poistuivat tämän pykälän käsittelyn aikana 

valtuuston I varapuheenjohtaja Marjo Mäkinen-Aakula kello 19.01, 
kaupunginvaltuuston II puheenjohtaja Sini Kahilaniemi kello 19.17, 
hyvinvointijohtaja Tuija Peurala kello 19.18, valtuuston puheenjohtaja Heidi 
Jakara kello 21.18 ja kaupunginhallituksen jäsen Eliisa Suhonen kello 
21.21. 

  
 Konserniyhtiöiden tavoitteet (sivut 42-43)  

Merkittiin, että Minna Juuti ja Roope Marski poistuivat esteellisinä 
(yhteisöjäävejä) kokouksesta asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. 
Kaupunginhallitus hyväksyi konserniyhtiöiden tavoitteet. 

  
 Talous- ja hallintojohtaja totesi, että tuloslaskelmaan (sivu 19) ei tullut 

muutoksia. Rahoituslaskelmaan (sivulle 20), investointiosaan ja 
vesihuoltolaitoksen laskelmiin (sivuille 39-41) tehdään muutokset 
valtuustolle menevään talousarviokirjaversioon. 

  
 Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti edellä olevat 

kirjaukset huomioiden. 
  
 - - - - - - - - - - - - - - - 
 
 
Kaupunginvaltuusto 29.11.2021 § 92    
433/02.02.00.01/2021    
 

 
   
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää valtuuston hyväksyttäväksi talousarvion vuodelle 

2022 ja taloussuunnitelman vuosille 2022-2024 liitteenä olevan esityksen 
mukaisesti. 
 
 
Käsittely: Puheenjohtaja teki liitteen mukaisen käsittelyjärjestysehdotuk-
sen. 

  
 ”Ehdotuksesta vuoden 2022 talousarvioksi ja vuosien 2022-2024 talous-

suunnitelmaksi käyttää puheenvuoron ensin kaupunginhallituksen puheen-



johtaja ja sitten kaupunginjohtaja, jonka jälkeen valtuustoryhmät suuruus-
järjestyksessä käyttävät omat ryhmäpuheenvuoronsa. Kirjalliset ryhmäpu-
heenvuorot liitetään pöytäkirjaan. Tämän jälkeen asiasta käydään yleiskes-
kustelu. Yksityiskohtaisessa käsittelyssä tehdään kirjalliset muutosehdo-
tukset, joista suoritetaan äänestykset tai tehdään valtuuston päätös.”  Pu-
heenjohtajan talousarvion käsittelyjärjestysehdotus hyväksyttiin yksimieli-
sesti.  

 
 Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jussi Viljanen ja kaupunginjohtaja Ju-

ha Kuusisto käyttivät puheenvuoron vuoden 2022 talousarvion ja vuosien 
2022-2024 taloussuunnitelman käsittelyn pohjaksi.  

  
 Ryhmäpuheenvuorot käytiin seuraavassa järjestyksessä: KOK/Touko 

Sikala, SDP/Markku Kallio, KESK/Jyrki Tuomaala,  PS/Sami Kymäläinen, 
VAS/Mari Lind, KD/Heikki Lähteenmäki ja VIHR/Kirsi-Minna Koskela. Ryh-
mäpuheenvuorot ovat pöytäkirjan liitteenä. 

 
 Ryhmäpuheenvuorojen jälkeen kokous keskeytettiin kahvitauon ajaksi kel-

lo 15.20-15.49. 
 
 Merkittiin, että valtuutettu Sini Kahilaniemi saapui valtuuston kokoukseen 

kahvitauon jälkeen kello 15.49 ja varavaltuutettu Kullervo Erkkilä poistui 
kokouksesta kello 15.49. 

  
 Kahvitauon jälkeen valtuuston kokouksen puheenjohtajana toimi 

kaupunginvaltuuston I varapuheenjohtaja Marjo Mäkinen-Aakula. 
 
 Valtuusto kävi laajan yleiskeskustelu.  
 
 Merkittiin, että valtuutettu Kirsi Mäkinen saapui valtuuston kokoukseen 

yleiskeskustelun aikana kello 16.05 ja varavaltuutettu Heikki Lähteenmäki 
poistui kokouksesta. 

 
 Yleiskeskustelun jälkeen aloitettiin talousarvion 2022 ja taloussuunnitelman 

2022-2024 käyttötalousosan ja investointiosan käsittely lautakunnittain 
(sivut 21-40), joissa tehtiin pöytäkirjaan seuraavat merkinnät: 

 
 9. INVESTOINTIOSA / TALONRAKENNUS/TEKNINEN LAUTAKUNTA/ 

INVESTOINTIMENOT (s. 39) 
 
 Merkittiin, että keskustelun aikana valtuutettu Kirsi Mäkinen teki KD:n 

valtuustoryhmän nimissä seuraavan sisältöisen muutosesityksen: 
 

”Esitän, että tässä muuttuneessa tilanteessa (Tredun tilat eivät enää ole 
vuokrattavissa Rovastinkankaan koulun tarpeisiin) Karpinlahden koulun 
kiinteistöön tulisi tehdä pikaisesti terveysturvallisuuden vaatimat noin  

 200 000 euron korjaukset, jotta koulua voitaisiin käyttää Rok:n väistötilana 
niin kauan, kuin ROK:n laajennusosa on valmistunut. Karpinlahden koulun 
oppilaat voisivat opiskella vanhassa koulussaan, ja koulun tiloja voitaisiin 
jossain määrin käyttää myös ROK:n oppilaiden hyväksi. 

 Kaupunginjohtajan ja talous- ja hallintojohtajan esittämien arvioiden 
mukaan Tredun tilat korvaavien väistötilojen kustannukset olisivat 
mahdollisesti noin 10 000e kuukaudessa, eli 120 000e vuodessa ja 240 
000e kahdessa vuodessa,  mikä saattaisi olla aika, joka tarvittaisiin ROK:n 
laajennusosan suunnitteluun ja rakentamiseen. Väistötiloihin kulutettu raha 
on kaupungilta pois, mutta Karpinlahden kiinteistöön satsaaminen maksaisi 
itsensä takaisin: ROK:n siirrettävien väistötilojen vuokramenot olisivat 
pienemmät ja tiloja tarvittaisiin sijoittaa vähemmän tontille, johon pitäisi 



myös mahtua rakentamaan. Korjausten jälkeen Karpinlahden koulu olisi 
paremmassa myyntikunnossa, kun sen aika tulee.” 

 
 Varavaltuutettu Matti Koppanen kannatti Kirsi Mäkisen tekemää 

muutosesitystä. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava muutosehdotus, asiasta oli äänestettävä. 
Puheenjohtajan ehdotuksesta äänestystavaksi hyväksyttiin 
nimenhuutoäänestys ja äänestysjärjestyksestä seuraavaa: 

 
 ”Ne valtuutetut, jotka ovat kaupunginhallituksen ehdotuksen kannalla, 

äänestä’vät Jaa; ne valtuutetut, jotka ovat Kirsi Mäkisen esityksen 
kannalla, äänestävät Ei”. 

 Äänestyksessä annettiin 27 Jaa-ääntä ja 4 Ei-ääntä, yhteensä 31 ääntä. 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 Puheenjohtaja julisti äänestyksen tuloksen ja totesi, että kaupunginhalli-
tuksen ehdotus on tullut hyväksyksi valtuuston päätökseksi. 

 
 9. INVESTOINTIOSA / VESIHUOLTOLAITOS / INVESTOINTIMENOT (s. 

40 ja 49) 
 
 Keskustelun kuluessa valtuutettu Jyrki Tuomaala teki Keskustan 

valtuustoryhmän nimissä seuraavan muutosesityksen: 
  
 ”Palautetaan v. 2022 talousarvioon siitä Kaupunginhallituksen 

kokouksessa 22.11.2021 investointisuunnitelmaluonnoksesta poistettu 
määrärahavaraus 130.000 € keskuspuhdistamon aurinkovoimalalle. 
 

 Perusteluina erityisesti kaupungin tekniikka- ja ympäristöpalvelukeskuksen 
laatimat laskelmat hankkeen nimellisteholtaan tehokkaimman 90 kWp:n 
hinnan lyhyehköstä n. 10 vuoden takaisinmaksuajasta.  
 

 Tämä hanke on kannattava, tulevaisuuteen tähtäävä investointi erityisesti 
kallistuvan energian aikana. Se on samalla Oriveden konkreettinen oma 
alkusatsaus pyrittäessä hiilineutraaliuteen vuoteen 2035 mennessä.” 

 
 Merkittiin, että kokous keskeytettiin valtuustoryhmien puheenjohtajien 

neuvottelutauon ajaksi kello 17.51.18.01. 
 
 Neuvottelutauon jälkeen puheenjohtaja tiedusteli, olivatko valtuustoryhmät 

päässeet yksimielisyyteen Keskustan valtuustoryhmän tekemästä 
muutosesityksestä. Kokoomuksen valtuustoryhmän puheenjohtaja Touko 
Sikala ilmoitti, että valtuustoryhmät olivat yksimielisesti hyväksyneet 
Keskustan valtuustoryhmän tekemän muutosesityksen 130.000 euron 
määrärahavarauksen palauttamisesta keskuspuhdistamon 
aurinkovoimalalle vuodelle 2022 perustuen valtuuston saamaan 
selvitykseen aurinkovoimalan kustannuksista, energiantuotosta ja arvion 
mahdollisesta investoinnin takaisinmaksuajasta. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että valtuusto hyväksyi yksimielisesti Keskustan 

valtuustoryhmän tekemän muutosesityksen. 
 
 Talous- ja hallintojohtaja totesi, että rahoituslaskelmaan (sivulle 20), 

investointiosaan ja vesihuoltolaitoksen laskelmiin (sivuille 39-41) tehdään 
yllä olevasta päätöksestä johtuvat muutokset talousarvioasiakirjaan. 

 
  
  



 
 
 

Päätös Puheenjohtaja totesi kaupunginvaltuuston hyväksyneen talousarvion 2022 
ja taloussuunnitelman 2022-2024 ja investointisuunnitelman 2022-2026 
kaupunginhallituksen ehdotuksen edellä esitetyillä muutoksilla.  
 
Talousarvio-taloussuunnitelmakirja säilytetään arkistossa omana 
sarjanaan. 

 
 Merkittiin, että talous- ja hallintojohtaja Marjatta Lilja, elinvoimajohtaja Tuija 

Aro, hyvinvointijohtaja Tuija Peurala, kasvatus- ja opetusjohtaja Mia 
Mattila, tekninen johtaja Matti Vesava ja liikuntapäällikkö Roope Marski 
olivat asiantuntijoina paikalla asian käsittelyn ja päätöksenteon ajan. 

 
 - - - - - - - - - - - - - - - 
 


